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PROTOKOLL Datum 
2023-11-08 

Diarienummer 
V-2023-0005 

Fakultetsrådets möte 

Protokoll nummer: 

8/2023 

Datum för mötet: 
8 november 2023 kl. 12.30–17.00  

Plats för mötet: 
KTH, Arabella, Teknikringen 1, Stockholm 

Närvarande ledamöter: 
Lärarrepresentanter 
Sofia Ritzén, dekanus, ordförande 
Anna Wistrand, prodekanus, ordförande 
Bo Cederwall 
Elena Dubrova 
Gunnar Karlsson, utom § 5 
Joakim Lilliesköld 

Externa representanter 
Lars-Henrik Jörnving 
Tobias Krantz, § 1-3 
Pia Wågberg, § 1-3 

Studeranderepresentanter 
Katarina Lindmark 
Zoé Barjot, § 1-3 

Representanter för arbetstagarorganisationer (med närvaro- och yttranderätt) 
Erik Edstam § 1-4 
Sara Öhman § 5-9 
Charlotte Hurdelbrink 

Frånvarande 
Nina Wormbs 

Övriga närvarande/föredragande: 
Åsa Rurling, § 1 - 3 
Inger Wikström Öbrand, § 1-3 
Kerstin Jacobsson, § 6 
Malin Ryttberg, § 6 
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§ 1 Mötet öppnas 
Ordförande välkomnar fakultetsrådet till dagens möte.  

a) Val av justerare 

Elena Dubrova väljs till justerare.  

b) Dagordning 

Dagordningen fastställs. 

c) Fråga om jäv 

Inget jäv anmäls.  

d) Föregående möte 

Ordförande informerar om att föregående mötesprotokoll är justerat och upplagt på 
KTH:s webb. 

§ 2 Fakultetsrådets huvudområde – Kollegial beredning och beslutsfattande 
Rektor beslutade i februari 2022 om en utredning av kollegialt inflytande och 
beslutsfattande på KTH (V-2023-0078) och utsåg prof. em. Gunnar Svedberg att 
genomföra utredningen. När utredaren lämnat sitt förslag inrättade rektor en arbetsgrupp 
för införande av kollegialt inflytande utifrån utredarens rapport.  

Dekanus, som sammankallar arbetsgruppen, informerar om att arbetsordning vid KTH, 
delegationsordning för KTH och riktlinje om utbildningen organisation nu varit ute på 
intern remiss i organisationen och om vilka ändringar som gjorts utifrån svaren. Bland 
annat har fakultetsnämndernas uppgifter bearbetats och fakultetsrådets uppgifter har 
tydliggjorts i delegationsordningen. Rollbeskrivningar för grund- och forskarutbildnings- 
ansvarig har setts över i förhållande till nämndernas och rådets uppdrag och det operativa 
ansvar som dessa roller redan idag tar har lyfts fram.  

Fakultetsrådet är positivt till förslagen. 

§ 3 Fakultetsrådets huvudområde – Kvalitetssystem 
a) Rapport från höstens verksamhetsdialoger 

Dekanus rapporterar från höstens varsamhetsdialoger som nyligt genomförts. Årets 
upplägg där kvalitetsdialogen ingår som en del i verksamhetsdialogen bedöms fungera väl. 
Ett tema i uppföljningen har varit genomströmning, där det underlag som gått ut till 
skolorna förbättrats. Önskemål kring förtydliganden kring hur jämställdhet, mångfald och 
lika villkor (JML) ska integreras i utbildningarna har lyfts av skolorna.  

Fakultetsrådet diskuterar bland annat kring genomströmning och vilka data för detta som 
finns och är användbara. Rådet önskar återkomma till frågan vid ett kommande möte.  

b) Fakultetsförnyelse- och fakultetsutvecklingsplanerna 

Prodekanus informerar om ett pågående arbete med översyn av fakultetsförnyelse- och 
fakultetsutvecklingsplanerna. Skolornas future faculty-ansvariga (FFA) ser olika på värdet 
av dem och utifrån anställningsnämndens perspektiv fungerar inte planerna som det stöd 
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det var tänkt. I arbetet med översynen ingår att tydliggöra syftet och att undersöka vad 
som redan finns och görs inom ramen för andra system så att dubbelarbete undviks. 

Prodekanus berättar också om en kartläggning av anställning av biträdande lektor. 
Fortsatt arbete tillsammans med skolorna planeras utifrån kartläggningen. Vidare 
diskuteras förslag på vad som ska tas upp inom området i kommande verksamhetsdialog.   

Fakultetsrådet diskuterar utifrån genomgången och är positivt till det arbete som gjorts.  

c) Reviderat kvalitetssystem för forskarutbildning 

Åsa Rurling och Inger Wikström Öbrand, kvalitetssamordnare vid ledningskansliet, 
berättar om det förslag till kvalitetssystem för forskarutbildning som tagits fram och finns 
beskrivet i utkast till riktlinje om kvalitetsarbete inom utbildning. Uppföljningen ska utgå 
från ett antal områden som diskuterats och förankrats med forskarutbildningsutskottet.  

Fakultetsrådet diskuterar vikten av kunskapsöverföring mellan skolorna och hur 
identifierade åtgärder kan implementeras. De ledamöter som har synpunkter på utkastet 
till riktlinje uppmanas att omgående skicka dem till kvalitetssamordnarna. Fakultetsrådet 
är i det stora hela positivt till utkastet på riktlinjen.  

d) Rapport från möte med prefekter/avdelningschefer om kvalitetssystem för forskning  

Dekanus rapporterar från ett inledande möte med prefekter om kvalitetssystem för 
forskning. Prefekterna var något tveksamma till en omarbetning av kvalitetssystemet för 
forskning och poängterade också att forskning kvalitetssäkras redan bland annat vid 
ansökning av medel och inför publicering och en årlig uppföljning får inte vara för 
betungande. De betonade också att RAE har haft stor inverkan på det systematiska arbetet 
med forskningskvalitet även om det inte finns ett enhetligt sätt eller en gemensam modell 
för hur resultat har hanterats.  

Fakultetsrådet diskuterar kring externa och interna incitament för utvärdering av 
forskning. Frågan behöver utredas mer och förs över till nästa mandatperiod.  

§ 4 Beredning av förlängd mandatperiod för organ vars mandatperiod löper ut 
till årsskiftet 
Rektor beslutade i februari 2022 om en utredning av kollegialt inflytande och 
beslutsfattande på KTH (V-2023-0078). Under hösten 2023 har ett arbete gjorts kring 
utbildningsfrågor, och vissa utbildningsfrågor ska från 1 januari 2024 hanteras av den 
kollegiala strukturen. Under våren 2024 ska ett arbete göras kring anställningsfrågor, med 
målet att vissa anställningsfrågor ska hanteras av en kollegial struktur på varje skola från 
och med halvårsskiftet. Dekanus informerade på föregående möte om behovet att förlänga 
mandatperioderna för anställningsnämnden, befordringsnämnden och skolornas docent- 
och rekryteringskommittéer eftersom mandatperioderna för ledamöterna löper ut sista 
december 2023.  

Dekanus informerar kort om hur arbetet med ledamöter i organ vars mandatperiod löper 
ut till årsskiftet fortskrider. Vid fakultetsrådets nästa möte ska beslut om ledamöter till 
anställningsnämnden och docentkommittéerna tas. 
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§ 5 Mottagare av Janne Carlssons stipendium för akademiskt ledarskap 
Janne Carlssons stipendium för akademiskt ledarskap delas ut för att stimulera 
verksamma personer inom den svenska akademiska världen att utveckla ledarskap. 
Prissumman uppgår till 100 000 kronor och de samlade resurserna ska användas till ett 
eller flera årliga stipendier och delas ut av dekanus på KTH:s professorsinstallation. 

Enligt stiftelseförordnandet ska stipendiet tilldelas person/personer som under 
föregående år gjort framträdande insatser inom akademiskt ledarskap, speciellt genom att 
utveckla samarbetsformer eller samverkansformer inom högskolevärlden och mellan 
denna och samhälle/industri inom landet. Nominering av kandidater kan göras av alla 
akademiska såväl som forskningsstödjande organisationer såsom universitet och 
högskolor, stiftelser, företag och andra organisationer.  

Dekanus ansvarar för att utifrån inkomna nomineringar lämna förslag till prisberednings-
gruppen på pristagare. Inför att dekanus lämnar sitt förslag diskuterar fakultetsrådet 
inkomna nomineringar. 

§ 6 Verksamhetsutveckling av verksambetsstödet 
Universitetsdirektör Kerstin Jacobsson informerar om arbetet med ett samordnat 
verksamhetsstöd. Bakgrunden är att rektor i KTH:s verksamhetsplan för 2021 uppdrog åt 
universitetsdirektören att, med målet ett effektivt verksamhetsstöd, göra en genomlysning 
inför utveckling av verksamhetsstödet vid KTH. I mars 2022 uppdrog rektor åt 
universitetsdirektören att bilda en organisation för ett gemensamt och samordnat 
verksamhetsstöd. Det övergripande syftet var att säkerställa ett verksamhetsstöd med hög 
kvalitet och kostnadseffektivitet som frigör tid för lärare och forskare genom att stödet är 
enhetligt, tillgängligt och likvärdigt över hela KTH när det är lämpligt, och anpassat till 
olika lokala behov i de fall det bidrar till hög kvalitet och kostnadseffektivitet.  

Sedan dess har fler aspekter tillkommit, som arbetet med ekonomi i balans och 
campusöversyn. Arbetet med samordnat verksamhetsstöd bedrivs idag utifrån sju 
stödområden; utbildning, forskning och innovation, HR, ekonomi, infrastruktur, 
kommunikation och ledningsstöd.  

Fakultetsrådet diskuterar vikten av ett fungerande, nära och kostnadseffektivt stöd.  

§ 7 Rapporter 
Inga rapporter lämnas vid dagens möte. 

§ 8 Meddelanden och övriga frågor 
Meddelanden finns listade i handlingarna. 
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§ 9 Mötet avslutas
Ordförande tackar ledamöterna och avslutar mötet. 

Vid protokollet 

Karin Almgren 

Sekreterare  

Elena Dubrova 

Justerare 

Justeringsdatum: 2023-11-29 

Sofia Ritzén  

Ordförande 

Justeringsdatum: 2023-11-29 
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